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ABSTRACT 

 

The high performance computing systems or supercomputers nowadays are 

highly demanded especially for applications that requires high computation power 

in data processing such as problems involving quantum mechanical physics, 

financial analysis, weather forecasting, climate research, molecular modeling 

(computing the structures and properties of chemical compounds, biological 

macromolecules, polymers, and crystals), physical simulations (such as simulation 

of airplanes in wind tunnels and research into nuclear fusion), signal and image 

processing, cryptanalysis, and so on. But these kinds of machines is very costly and 

can’t be available for every institute or firm, hence, this work is aiming to design 

and develop a low cost high performance computing system using computer cluster 

and applying the concepts of parallel computing.  The intended cluster can be built 

using commodity of the shelf PCs and network hardware which will result in low 

cost supercomputer that can be implemented simply in any institute or university. 

In this research a deep study was done on parallel programming considerations and 

requirements as a foundation for applications development on the Beowulf cluster 

that was designed. Special emphasize was given to Message Passing Interface 

(MPI) which is a programming paradigm used widely on parallel computers, 

especially Scalable Parallel Computers with distributed memory, and on clusters of 

computers. During this study in order to verify the usage of parallel computing a 

numerical integration example was developed and the studied concepts were 

applied on it. 

 

 

 

 

 

 

 



II 
 

 تجريد

 طبسد لا Supercomputersإٌ انحٕسجخ عبنيخ الأداء أٔ انحٕاسيت انعًلالخ  

غُٗ عُٓب فٗ عظشَب ْزا، خبطخ نهزطجيمبد انزٗ رحزبج يعبندخ سشيعخ ٔدليمخ نكى ْبئم 

يٍ انجيبَبد يمظُش عٍ أدائٓب انحبسٕة انشخظٗ، يثم فيضيبء ييكبَيكب انكى، ٔانزحهيم 

انًبنٗ، ٔأثحبس انًُبخ، ٔانًُزخخ اندضيئيخ نذساسخ خٕاص ٔثُيخ انًشكجبد انكيًيبئيخ، 

ٔانًحبكبح ٔانزشجيّ لإخزجبساد انطبئشاد فٗ أَفبق انٕٓاء، ٔيحبكبح انزفبعلاد انُٕٔيخ، 

ٔيعبندخ الإشبساد ٔانظٕس انشلًيخ ٔغيشْب يٍ انزطجيمبد انزٗ رزطهت حٕاسيت راد 

إلَا إٌ يثم ْزِ انحٕاسيت رعزجش ثبْظخ . لذساد عبنيخ لا رٕفشْب إلا انحٕاسيت انعًلالخ

انزكهفخ ٔلا يًكٍ رٕفشْب نكم اندبيعبد ٔانٓيئبد خبطخ فٗ ثلادَب، نزا يٓذُف ْزا انجحش 

 Computerنذساسخ ٔرظًيى ٔرُفيز ثيئخ حٕسجخ عبنيخ الأداء ثإسزخذاو عُبليذ انحٕاسيت 

Clustersإٌ عُمٕد انحٕاسيت انًسزٓذف ثٓزِ .  ٔرطجيك يفبْيى انًعبندخ انًزٕاصيخ

انذساسخ يًكٍ أٌ يُجُٗ ثإسزخذاو حٕاسيت شخظيخ ٔيعذاد شجكبد كبنزٗ رزٕفش فٗ 

الأسٕاق انًحهيخ يًب يدعهٓب يُخفضخ انكُهفخ ٔسٓهخ انزُفيز ٔثًمذٔس أٖ خبيعخ أٔ ْيئخ أٌ 

رًزهكٓب، ٔاندذيش ثبنزكش أٌ عُبليذ انحٕاسيت طبسد يُٓيًُخ فٗ يدبل انحٕاسيت 

ًُك يزطهجبد انجشيدخ انًزٕاصيخ .  فٗ انسُٕاد الأخيشح انعًلالخ فٗ ْزا انجحش دُسسذ ثزع

Parallel Programming  نهزأسيس نزطٕيش انجشايح ٔانزطجيمبد عهٗ عُمٕد انحٕاسيت 

ًُظًى، ٔرى كزنك انزشكيض عهٗ   ْٕٔ ًَٕرج  Message Passing Interface (MPI)ان

ٔثيئخ نهجشيدخ انًزٕاصيخ يحذد يدًٕعخ يٍ انًعبييش ٔانذٔال ٔانخظبئض ٔرسزخذو ثكثشح 

فٗ انحٕسجخ انًزٕاصيخ، ٔيٍ خلال ْزِ انذساسخ ٔنهزحمُك يٍ إسزخذاو انحٕسجخ انًزٕاصيخ 

 .رى رطٕيش ثشَبيح نهزكبيم انعذدٖ طُجمذ عهيّ انًفبْيى ٔانًجبدئ انزٗ دُسسذ خلال انجحش
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